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½ŀƴƛƳƭƧƛǾƻǎǘƛ ǳ 9ƭŜƪǘǊƻǘŜƘƴƛőƪƻƧ Ǒƪƻƭƛ  
 

¦ ƴƻǾǳ Ǒƪƻƭǎƪǳ ƎƻŘƛƴǳ ǎƳƻ ȊŀƪƻǊŀőƛƭƛ ǎ ƴƻǾƛƳ ȊŀƪƻƴǎƪƛƳ ǊƧŜǑŜƴƧƛƳŀΣ ŀ ƧŜŘƴƻ ƻŘ ƴƧƛƘ ƎƭŀǎƛΥ  

¦őŜƴƛƪ ƪƻƧƛ ƧŜ ȊŀǾǊǑƛƻ ƻōǊŀȊƻǾƴƛ ǇǊƻƎǊŀƳ ǳ ǘǊŀƧŀƴƧǳ ƻŘ ǘǊƛ ƎƻŘƛƴŜΣ ƳƻȌŜ ǳ Ǌƻƪǳ ƻŘ ƎƻŘƛƴŜ 

Řŀƴŀ ƻŘ ȊŀǾǊǑŜǘƪŀ ǎǘǊǳƪƻǾƴƻƎ ǇǊƻƎǊŀƳŀ ƴŀǎǘŀǾƛǘƛ ǑƪƻƭƻǾŀƴƧŜ ǳ ǎǘŀǘǳǎǳ ǊŜŘƻǾƛǘƻƎ ǳőŜƴƛƪŀΦ  

¦ 9ƭŜƪǘǊƻǘŜƘƴƛőƪƻƧ Ǒƪƻƭƛ нн ǳőŜƴƛƪŀ ƪƻǊƛǎǘe ƻǾǳ Ȋŀƪƻƴǎƪǳ ƳƻƎǳŏƴƻǎǘΣ ǘŜ ǘƛƧŜƪƻƳ ƻǾŜ ǑƪƻƭǎƪŜ 

ƎƻŘƛƴŜ ǇƻƭŀȌǳ ǊŀȊƭƛƪƻǾƴŜ ƛ ŘƻǇǳƴǎƪŜ ƛǎǇƛǘŜΦ ¦ƪƻƭƛƪƻ ŏŜ ǳǎǇƧŜǑƴƻ ǎŀǾƭŀŘŀǘƛ ǘŜ ƻōŀǾŜȊŜ Ƴƻŏƛ ŏŜ 

ǳ ƛŘǳŏƻƧ ǑƪƻƭǎƪƻƧ ƎƻŘƛƴƛ ǳǇƛǎŀǘƛ őŜǘǾǊǘƛ ǊŀȊǊŜŘΦ bŀŘŀƳ ǎŜ da ǳőŜƴƛŎƛ ƳŀǊƭƧƛǾƻ ǳőŜ ƛ ǇǊƛǇǊŜƳŀƧǳ 

ǎŜ Ȋŀ ƛǎǇƛǘŜΣ ƧŜǊ ŏŜ ƧŜŘƛƴƻ ƴŀ ǘŀƧ ƴŀőƛƴ Řƻŏƛ Řƻ ȌŜƭƧŜƴƛƘ ǊŜȊǳƭǘŀǘŀΦ  

bŀ ǎƧŜŘƴƛŎƛ ƴŀǎǘŀǾƴƛőƪƻƎ ǾƛƧŜŏŀ ƪƻƧŀ ƧŜ ƻŘǊȌŀƴŀ нмΦммΦ ǇƻǎƧŜǘƛƭŀ ƴŀǎ ƧŜ ǊŀǾƴŀǘŜƭƧƛŎŀ {ǊŜŘƴƧŜ 

ǑƪƻƭŜ - CentǊŀ Ȋŀ ƻŘƎƻƧ ƛ ƻōǊŀȊƻǾŀƴƧŜ ½ŀƎǊŜō ƳǊΦ ǎŎΦ 7ŀƴŀ Baftiri (http://ss-centar-

odgojiobrazovanje-zg.skole.hr/?news_id=101 ƛ ƻŘǊȌŀƭŀ ƪƻǊƛǎƴƻ ƛ ȊŀƴƛƳƭƧƛǾƻ ǇǊŜŘŀǾŀƴƧŜ ǘŜ ǎŜ ƛ 

ƻǾƛƳ ǇǳǘŜƳ ȌŜƭƛƳ ȊŀƘǾŀƭƛǘƛ 7ŀƴƛ ƴŀ ǳƭƻȌŜƴƻƳ ǘǊǳŘǳ ƛ ǾǊŜƳŜƴǳΦ  

2ŜǘǾǊǘŀƪ нфΦммΦ ƻǎǘŀǘ ŏŜ ǳ ǑƪƻƭŀƳŀ ȊŀǇŀƳŏŜƴ Ǉƻ ǑǘǊŀƧƪǳΣ ƴƻ ƳŜƴƛ ŏŜ ǳ ǎƧŜŏŀƴƧǳ ƻǎǘŀǘƛ ƛ 

ǊŀȊƎƻǾƻǊ ƪƻƧƛ ǎŀƳ ǾƻŘƛƻ ǳ ~ƪƻƭƛ ǎŀ ŘŜƪŀƴƻƳ ±ƛǎƻƪƻƎ ǳőƛƭƛǑǘŀ !ƭƎŜōǊŀ ƳǊΦ ǎŎΦ aƛǎƭŀǾƻƳ 

.ŀƭƪƻǾƛŏŜƳ ƪƻƧƛ ƧŜ ǇǊŜŘǎƧŜŘƴƛƪ {ŜƪǘƻǊǎƪƻƎ ǾƛƧŜŏŀ Ȋŀ ŜƭŜƪǘǊƻǘŜƘƴƛƪǳ ƛ ǊŀőǳƴŀƭǎǘǾƻ 

(http://www.algebra.hr/materijali/pdf/mislav_balkovic.pdf). Tijekom jednosatnog razgovora 

ŘǾƻƧŜ ƭƧǳŘƛ ƪƻƧƛ ǎǳǊŀŚǳƧǳ ƛ ǇƻȊƴŀƧǳ ǎŜ ǇǊŜƪƻ ŘŜǎet godina dotakli smo puno tema, i vjerujem 

http://ss-centar-odgojiobrazovanje-zg.skole.hr/?news_id=101
http://ss-centar-odgojiobrazovanje-zg.skole.hr/?news_id=101
http://www.algebra.hr/materijali/pdf/mislav_balkovic.pdf
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ƪŀƪƻ ŏŜ ƻǾŀƧ ǊŀȊƎƻǾƻǊ ŘǳƎƻǊƻőƴƻ ōƛǘƛ ƻōƻǎǘǊŀƴƻ ǾǊƭƻ ƪƻǊƛǎǘŀƴΦ tǊǾƛ ƻǇƛǇƭƧƛǾƛ ǊŜȊǳƭǘŀǘ ōƛǘ ŏŜ 

aƛǎƭŀǾƻǾŀ ǇǊŜȊŜƴǘŀŎƛƧŀ ŘǾƛƧǳ ǾŀȌƴƛƘ ǘŜƳŀ Ȋŀ ~ƪƻƭǳ ƴŀ ƛŘǳŏƻƧ ǎƧŜŘƴƛŎƛ ƴŀǎǘŀǾƴƛőƪƻƎ ǾƛƧŜŏŀΦ  

U ponedjeljak 3.12. posjetilƛ ǎǳ ƴŀǎ ǇǊƻŦŜǎƻǊƛ ¢ŜƘƴƛőƪƻƎ ǾŜƭŜǳőƛƭƛǑǘŀ ǳ ½ŀƎǊŜōǳΦ 

5ƻōǊƻǎǳǎƧŜŘǎƪŜ ƻŘƴƻǎŜ ƴŀƳƧŜǊŀǾŀƳƻ ƧƻǑ ǾƛǑŜ ǇƻǇǊŀǾƛǘƛ ōǳŘǳŏƛƳ ǎǳǊŀŘƴƧŀƳŀΦ hōƛǑƭƛ ǎƳƻ 

nekoliko laboratorija, te dogovorili uzvratni posjet.  

tǊƛǊƻŘƴƻ ƧŜ ƪŀƪƻ ŘǾƛƧŜ ǎǊƻŘƴŜ ǳǎǘŀƴƻǾŜ ǳ ƛǎǘƻƧ ȊƎǊŀŘƛ ƳŜŚǳǎƻōƴƻ ǎǳǊŀŚǳƧǳ ƛ ǇƻƳŀȌǳ ƧŜŘƴƛ 

ŘǊǳƎƛƳŀ ƛ ƴŀ ǘŀƧ ƴŀőƛƴ ǳ ƪǾŀƭƛǘŜǘƴƻƳ ƻƪǊǳȌŜƴƧǳ ƭŀƪǑŜ ƴŀǇǊŜŘǳƧŜƳƻΦ  

Renato aŀǘŜƧŀǑΣ prof. 

Automatizacija u prometu 2012. 
Od 14. do 18. studenoga, u organizaciji KoREME όIǊǾŀǘǎƪƻƎ ŘǊǳǑǘǾŀ Ȋŀ ƪƻƳǳƴƛƪŀŎƛƧŜΣ 
ǊŀőǳƴŀǊǎǘǾƻΣ ŜƭŜƪǘǊƻƴƛƪǳΣ ƳƧŜǊŜƴƧŀ ƛ ŀǳǘƻƳŀǘƛƪǳύ ƛ ǇƻŘ ǇƻƪǊƻǾƛǘŜƭƧǎǘǾƻƳ ƴŜƪƻƭƛƪƻ 
ƳƛƴƛǎǘŀǊǎǘŀǾŀΣ ŦŀƪǳƭǘŜǘŀΣ IDYΣ IǊǾŀǘǎƪŜ ƪƻƳƻǊŜ ƛƴȌŜƴƧŜǊŀ ǘŜƘƴƻƭƻƎƛƧŜ ǇǊƻƳŜǘŀ ƛ ǘǊŀƴǎǇƻǊǘŀΣ 
I!½¦ ƛ ǘǾǊǘƪŜ YƻƴőŀǊΣ ŀƭƛ ƛ ŘǊǳƎƛƘ ǾŜƭƛƪƛƘ ǘǾǊǘki iz zemlje i inozemstva koje se bave prometom 
όǘǊŀƴǎǇƻǊǘƻƳύΣ ƻŘǊȌŀƴ ƧŜ онΦ ǎƪǳǇ ƻ ǇǊƻƳŜǘƴƛƳ ǎǳǎǘŀǾƛƳŀ !ǳǘƻƳŀǘƛȊŀŎƛƧŀ ǳ ǇǊƻƳŜǘǳ нлмнΦ  

wŀŘƛ ǎŜ ƻ ǘǊŀŘƛŎƛƻƴŀƭƴƻƳ ǎǘǊǳőƴƻƳ ǎƪǳǇǳ ƪƻƧƛ ǎŜ ǎǾŀƪŜ ƎƻŘƛƴŜ ƻŘǊȌŀǾŀ ǳ ŘǊǳƎƻƳ ƎǊŀŘǳ ƛ 
sastoji se od dva dijela. U prvom ŘƛƧŜƭǳ ōǊƻƧƴƛ ƴŀǑƛ ƛ ǎǘǊŀƴƛ ǎǘǊǳőƴƧŀŎƛΣ ƛȊ ǊŀȊƴƛƘ ǇƻŘǊǳőƧŀ 
ŀǳǘƻƳŀǘƛȊŀŎƛƧŜΣ ǳǇǊŀǾƭƧŀƴƧŀΣ ǘǊŀƴǎǇƻǊǘŀ ƛ ǇǊƻƳŜǘŀΣ ŀƭƛ ƛ ŘǊǳƎƛƘ ǇƻŘǊǳőƧŀΣ ŘǊȌŜ ǇǊŜŘŀǾŀƴƧŀ ƻ 
ƴƻǾƛƳ ǘŜƘƴƻƭƻƎƛƧŀƳŀ ƛ ǎƳƧŜǊƻǾƛƳŀ ǊŀȊǾƻƧŀΣ ŀ ǳ ŘǊǳƎƻƳ όǇǊŀƪǘƛőƴƻƳύ ŘƛƧŜƭǳ ƴŀƧőŜǑŏŜ ǎŜ ƻŘƭŀȊƛ 
u posjet tvrtƪŀƳŀ ǾƛŘƧŜǘƛ ƻƴƻ Ǒǘƻ ƧŜ ƴŀ ǇǊŜŘŀǾŀƴƧƛƳŀ ǇǊŜȊŜƴǘƛǊŀƴƻΦ 

¢ŀƪƻ ǎǳ ƻǾŜ ƎƻŘƛƴŜΣ ǘƛƧŜƪƻƳ ǇǊǾŀ ŘǾŀ Řŀƴŀ ǎƪǳǇŀΣ ƴŀ CŀƪǳƭǘŜǘǳ ŜƭŜƪǘǊƻǘŜƘƴƛƪŜ ƛ ǊŀőǳƴŀǊǎǘǾŀ 
ǳ ½ŀƎǊŜōǳΣ ƻŘǊȌŀƴŀ ōǊƻƧƴŀ ǇǊŜŘŀǾŀƴƧŀ ƛ ƛȊƭŀƎŀƴƧŀ ƛȊ ǇƻŘǊǳőƧŀ ǎǾƛƘ ǾǊǎǘŀ ǇǊƻƳŜǘŀ όŎŜǎǘƻǾƴƛΣ 
ȌŜƭƧŜȊƴƛőƪƛΣ ȊǊŀőƴƛΣ ǇƻƳƻǊǎƪƛ ƛ ǊƛƧŜőƴƛύΦ 5ǊǳƎƛ Řƛƻ ǎƪǳǇŀ ȊŀǇƻőŜƻ ƧŜ ǇƻǎƧŜǘƻƳ ȊŀƎǊŜōŀőƪƻƳ 
DƭŀǾƴƻƳ ƪƻƭƻŘǾƻǊǳ ƎŘƧŜ ƧŜ ǇǊŜŘǎǘŀǾƭƧŜƴŀ ƳƻŘŜǊƴƛȊŀŎƛƧŀ ǎƛƎƴŀƭƴƻ ǎƛƎǳǊƴƻǎƴƻƎ ǎǳǎǘŀǾŀΦ ¢ǊŜŏƛ 
dan skupa posjetili smo ǇƻŘǊǳȌƴƛŎǳ 5!w{-a u Pesnici pored Maribora i upoznali se s radom 
jedne ƻŘ ǾŜŏƛƘ ŎŜǎǘƻǾƴƛƘ ōŀȊŀ ǳ {ƭƻǾŜƴƛƧƛΦ ½ŀǘƛƳ ǎƳƻ ƴŀǎǘŀǾƛƭƛ Řƻ DǊŀȊŀΣ ƎŘƧŜ ǎƳƻ ǇƻǎƧŜǘƛƭƛ 
ASFINAG-ov Centar za upravljanje autocestama i nadzor prometa tunela Plabutsch. Radi se o 

dvocijevnom tunelu koji je dug oko 10 
ƪƛƭƻƳŜǘŀǊŀ ƛ ǾŀȌŀƴ ƧŜ Řƛƻ ǇǊƛǊƛƴǎƪŜ 
autoceǎǘŜΣ ŀ ƪƻƧƛƳ ŘƴŜǾƴƻ ǇǊƻŚŜ ƛ Řƻ 
40 000 vozila.  

Tunel je u potpunosti pokriven 
ƴŀŘƎƭŜŘƴƛƳ ƪŀƳŜǊŀƳŀ όƛƳŀ ƛƘ ǾƛǑŜ ƻŘ 
200 i mogu okretati za 360Áύ ƪƻƧŜ ǎƭǳȌŜ 
ƛǎƪƭƧǳőƛǾƻ Ȋŀ ƴŀŘȊƻǊ όǇƻƭƛŎƛƧŀ ƛƘ ƴŜ 
ƳƻȌŜ ƪƻǊƛǎǘƛǘƛ Ȋŀ ƳƧŜǊŜƴƧŜ ōǊȊƛƴŜ 
vozila), svakih 225 metara nalaze se 
ǳƎƛōŀƭƛǑǘŀ ǎ ±ƻLt ǘŜƭŜŦƻƴƛƳŀ Ȋŀ ƘƛǘƴŜ 
ǎƭǳőŀƧŜǾŜΣ a svakih 500 metara nalaze 
ǎŜ ƛȊƭŀȊƛ Ȋŀ ǎƭǳőŀƧ ƻǇŀǎƴƻǎǘƛΦ U tunelu 
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se nalazi nekoliko LED reflektora, semafori, ŀ ǇƻǎŜōƴƻǎǘ ǘǳƴŜƭŀ ƧŜ Řŀ ƛƳŀ ǇƻǘǇǳƴƻ ǇƻǇǊŜőƴƻ 
ǇǊƻȊǊŀőƛǾŀƴƧŜΦ ¢ǳƴŜƭ ƧŜ ƛ ǾŜƭƛƪƛ ǇƻǘǊƻǑŀő ŜƴŜǊƎƛƧŜΥ ǎŀƳƻ Ȋŀ ƻǎǾƧŜǘƭƧŀǾŀƴƧŜ ǘǳƴŜƭŀ ƎƻŘƛǑƴƧŜ ǎŜ 
ǇƻǘǊƻǑƛ пΣт a²Ƙ ŜƭŜƪǘǊƛőƴŜ ŜƴŜǊƎƛƧŜΦ ! ƎŘƧŜ ƧŜ ǎǾŜ ƻǎǘŀƭƻΚ 

¦Ȋ ǇƻƳƻŏ 9ǘƘŜǊƴŜǘŀ ƛȊ ǘǳƴŜƭŀ ǎŜ ǎƪǳǇƭƧŀ ǾƛǑŜ ƻŘ тл ллл ǇƻŘŀǘŀƪŀΦ aǊŜȌŀ ǎŜ ǎŀǎǘƻƧƛ ƻŘ ŘǾŀ 
ǊŜŘǳƴŘŀƴǘƴŀ ƪǊǳƎŀ ƛȊǾŜŘŜƴŀ ƻǇǘƛőƪƛƳ ƪŀōŜƭƛƳŀ ƛ ƛƳŀ мн ǇƻŘƳǊŜȌŀΦ ¦ ƳǊŜȌƛ ǎǳ ƪƻǊƛǑǘŜƴƛ 
ǇǊŜƪƭƻǇƴƛŎƛ ƴŀƳƛƧŜƴƧŜƴƛ ǇƻǎŜōƴƛƳ ǳǾƧŜǘƛƳŀ ǊŀŘŀ όǊŀƛƭ ǎǿƛǘŎƘύΣ ŀ ƪƻǊƛǑǘŜƴŜ ǎǳ ƻǇǘƛőke i 
fastethernet veze. Ako govorimo o bojanju tunela, tuneli se peru svake godine nakon zime, a 
boje se jednom u 10 godina (a kod nas?).  

{ƭƧŜŘŜŏŀ ǇƻǎǘŀƧŀ ōƛƭŀ ƴŀƳ ƧŜ [ǳƪŀ 
.Ŝő όIŀŦŜƴ ²ƛŜƴύΦ ¢ƻ ƧŜ ƴŀƧǾŜŏƛ 
ƭƻƎƛǎǘƛőƪƛ centar u Austriji. Iako je 
na Dunavu, kanalima je povezana 
s rijekom Rajnom pa tako i sa 
Sjevernim morem. Brodovima se 
ƴŀƧǾƛǑŜ ǇǊŜǾƻȊŜ ƴŀŦǘƴƛ ǇǊƻƛȊǾƻŘƛΣ 
sol za posipanje cesta, cement, 
ǇƛƧŜǎŀƪΣ őŜƭƛƪ ƛ ǇƻƭƧƻǇǊƛǾǊŜŘƴƛ 
proizvodi. Zanimljivo je da se 
ƴŀƧǾŜŏƛ Řƛƻ ǘǊansporta u/iz luke 
ȊŀǇǊŀǾƻ ƻŘǾƛƧŀ ȌŜƭƧŜȊƴƛŎƻƳΦ 
Unutar luke nalaze se brojna 
ƳƻŘŜǊƴŀ ǎƪƭŀŘƛǑǘŀΣ ǘŜǊƳƛƴŀƭ Ȋŀ мл 
000 osobnih vozila (od kojih se 

őŜǘǾǊǘƛƴŀ ƳƻȌŜ ǎƳƧŜǎǘƛǘƛ ǳ ȊŀǘǾƻǊŜƴƛ ǇǊƻǎǘƻǊύ ǘŜ ǇǊŀǘŜŏŜ ǎƭǳȌōŜ Ȋŀ ǇǊƛǇǊŜƳǳ ŀǳǘŀ Ȋŀ ƛǎǇƻǊǳƪǳ 
kupcima, kontejnerski terminal, marina.... Njene usluge koristi nekoliko stotina tvrtki iz 
cijelog svijeta.  

 

{ƭƧŜŘŜŏŀ ǇƻǎǘƻƧŀ ōƛƭŜ ǎǳ ƴŀƳ 
!ǳǎǘǊƛƧǎƪŜ ŘǊȌŀǾƴŜ ȌŜƭƧŜȊƴƛŎŜ 
(¥BB Infrastruktur) ς ǎƧŜŘƛǑǘŜ ǳ 
.ŜőǳΦ ¦ !ǳǎǘǊƛƧƛ ƛƳŀ ƻǘǇǊƛƭƛƪŜ 
рллл ƪƳ ǘǊŀőƴƛŎŀ ǇǊŜƪƻ ƪƻƧƛƘ ǎŜ 
ƎƻŘƛǑƴƧŜ ǇǊeveze 210 milijuna 
putnika i 100 milijuna tona robe, 
a tvrtka ¥BB Infrastruktur mora 
όǳȊ Ǒǘƻ ƴƛȌŜ ǘǊƻǑƪƻǾŜύ ƻƳƻƎǳŏƛǘƛ 
Řŀ ŎƛƧŜƭƛ ǎǳǎǘŀǾ ǊŀŘƛ ōŜȊ ƎǊŜǑƪŜΦ 
bƧƛƘƻǾ ƧŜ ŎƛƭƧ ǎƛƎǳǊŀƴΣ ōǊȊΣ ǘƻőŀƴ ƛ 
ŜƪƻƭƻǑƪƛ ǇǊƛƘǾŀǘƭƧƛǾ ȌŜƭƧŜȊƴƛőƪƛ 
promet, te zadovoljni klijenti. 
Zaǘƻ ƪƻƴǘƛƴǳƛǊŀƴƻ ǳƭŀȌǳ ǳ 
ƳƻŘŜǊƴŜ ǳǇǊŀǾƭƧŀőƪŜ ǎǳǎǘŀǾŜΣ ŀƭƛ 

ƴŀǇƻƳƛƴƧǳ Řŀ ƛƳŀƧǳ ƛ ǾǊƭƻ ƪǾŀƭƛǘŜǘƴƻ ǎǘǊǳƪƻǾƴƻ ƻōǊŀȊƻǾŀƴƧŜΦ bŀ ǎƭƛŎƛ ƳƻȌŜǘŜ ǾƛŘƧŜǘƛ ŘŜǘŀƭƧ ƛȊ 
ǳǇǊŀǾƭƧŀőƪŜ ǎƻōŜ ƎŘƧŜ ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƪ ǾƛŘƛ ƻƴ-line situaciju ƴŀ ǎǾƻƧƻƧ ŘƛƻƴƛŎƛ ƛ ƳƻȌŜ ƛƴǘŜǊǾŜƴƛǊŀǘƛΣ 
ako je poǘǊŜōƴƻ όƴǇǊΦ ǇǊƻǇǳǎǘƛǘƛ ƴŜƪƛ Ǿƭŀƪ Ƴƛƴƻ ǊŜŘƻǾƴƻƎ ǊŜŘŀ ǾƻȌƴƧŜύΦ bƧƛƘƻǾ ƧŜ Ǉƭŀƴ ǳ 
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ǇƻǇǘǳƴƻǎǘƛ ŀǳǘƻƳŀǘƛȊƛǊŀǘƛ ȌŜƭƧŜȊƴƛŎǳ όƻŘ рллл ƪƳ ǘǊŀőƴƛŎŀΣ ƻǾƛƳ ƧŜ ǎǳǎǘŀǾƻƳ ȊŀǎŀŘ ǇƻƪǊƛǾŜƴƻ 
tek 3000 km).  

LŘǳŏƛ ǎƳƻ Řŀƴ ǇƻǎƧŜǘƛƭƛ ōŜőƪǳ ȊǊŀőƴǳ 
luku. Nakon sigurnosne kontrole 
όƪƻƧǳ ǎƳƻ ƳƻǊŀƭƛ ǇǊƻŏƛ ƪŀƻ Řŀ 
putujemo zrakoplovom) provezli su 
nas autobusom kako bismo vidjeli 
ȌƛǾƻǘ ǳƴǳǘŀǊ ȊǊŀőƴŜ ƭǳƪŜ ς stare i 
nove terminale (ali sa strane 
ȊǊŀƪƻǇƭƻǾŀύΣ ƴŀǾƻŚŜƴƧŜ ȊǊŀƪƻǇƭƻǾŀ 
ƴŀ ǘƻőƴƻ ƻŘǊŜŚŜƴƻ ƳƧŜǎǘƻ όŘŀ ǎŜ 

ƳƻȌŜ ǎǇƻƧƛǘƛ ǎ ǇƻƪǊŜǘƴƛƳ ǎǘepenicama), kako uzemljiti pristigli zrakoplov, kako spojiti 
ŜƴŜǊƎŜǘǎƪŜ ǾƻŘƻǾŜ ƴŀ ȊǊŀƪƻǇƭƻǾΣ ȊŀǘƛƳ ǎƳƻ ǾƛŘƧŜƭƛ ǊŀȊƭƛőƛǘŜ ǾǊǎǘŜ ȊǊŀƪƻǇƭƻǾŀ όƻŘ Ƨŀƪƻ ƳŀƭƛƘ 
Řƻ ƻƎǊƻƳƴƛƘΣ ǘŜ ȊǊŀƪƻǇƭƻǾƛ ƪƻƧƛ ǘǊƻǑŜ ƳŀƴƧŜ ƎƻǊƛǾŀ ƧŜǊ ƛƳŀƧǳ ƪǊƛƭŀ ǇƻŘ ǾŜŏƛƳ ƴŀƎƛōƻƳύ ƪƻƧƛ ǎǳ 
bili u raȊƭƛőƛǘƛƳ ŦŀȊŀƳŀ όǇŀǊƪƛǊŀƴƛΣ ƴŀ ǇƻǇǊŀǾƪǳΣ ƴŀ ǊŜŘƻǾƴƻƳ ǎŜǊǾƛǎǳΣ őƛǑŏŜƴƧǳΣ ƛǎƪǊŎŀǾŀƴƧŀ 
tereta, ukrcavanja tereta, ...). ½ŀƴƛƳƭƧƛǾƻΥ ōŜőƪŀ ȊǊŀőƴŀ ƭǳƪŀ ƴŀƧǾŜŏƛ ƧŜ ǇƻǎƭƻŘŀǾŀŎ ǳ !ǳǎǘǊƛƧƛΥ ǳ 

нол ǘǾǊǘƪƛ ƪƻƧŜ ƛȊǊŀǾƴƻ ǊŀŘŜ ƴŀ ȊǊŀőƴƻƧ ƭǳŎƛ ƧŜ 
18000 zaposlenih, a tu je ƧƻǑ ƛ рнрлл ȊŀǇƻǎƭŜƴƛƘ 
ƪƻƧƛ ǎǳ ƛƴŘƛǊŜƪǘƴƻ ǇƻǾŜȊŀƴƛ ǎŀ ȊǊŀőƴƻƳ ƭǳƪƻƳΦ  

I na kraju ς posjetili smo centar za nadzor 
ǇǊƻƳŜǘŀ ǳ ƎǊŀŘǳ .ŜőǳΣ ƪƻƧƛ ƛƳŀ ǾŜŏ рл ƎƻŘƛǑƴƧǳ 
ǘǊŀŘƛŎƛƧǳΦ L Řƻƪ ƧŜ ǇǊƛƧŜ рл ƎƻŘƛƴŀ ǳ .Ŝőǳ ōƛƭƻ ǘŜƪ 
ƻǎŀƳ ǎŜƳŀŦƻǊŀΣ Řŀƴŀǎ ƧŜ ƴƧƛƘƻǾ ōǊƻƧ ǾŜŏƛ ƻd 
1200. Naravno i tehnologija je danas puno 
ƴŀǇǊŜŘƴƛƧŀΦ hŘ ǳǇǊŀǾƭƧŀőƪƻƎ ŎŜƴǘǊŀ Řƻ 
ǳǇǊŀǾƭƧŀőƪƻƎ ƻǊƳŀǊƛŏŀ ǾŜŏƛƴŜ ǎŜƳŀŦƻǊŀ 
ǇƻǾǳőŜƴƛ ǎǳ ƻǇǘƛőƪƛ ƪŀōŜƭƛΣ ŀ ƻŘ ǘƛƘ ƻǊƳŀǊƛŏŀ Řƻ 

ǎŀƳƛƘ ǎŜƳŀŦƻǊŀ ōŀƪǊŜƴƛ ǾƻŘƻǾƛ όŦŀǎǘŜǘƘŜǊƴŜǘύΦ {ŜƳŀŦƻǊƛ ƛƳŀƧǳ ƴŜƪƻƭƛƪƻ ǊŜȌƛƳŀ ǊŀŘŀ όƧǳǘŀrnji 
ς ǇǊƻƳŜǘ ǳƎƭŀǾƴƻƳ ƛŘŜ ǇǊŜƳŀ ŎŜƴǘǊǳ ƎǊŀŘŀΣ ǾŜőŜǊƴƧƛ ς promet uglavnom ide iz centra grada, 
posebni ς ƴǇǊΦ ƴƻƎƻƳŜǘƴŜ ǳǘŀƪƳƛŎŜΣ ǳƻōƛőŀƧŜƴƛΣ ƛǘŘΦύΦ tǊŀǘŜŏƛ ǇǊƻƳŜǘ ǳ ǊŜŀƭƴƻƳ ǾǊŜƳŜƴǳΣ 
ƳƻƎǳ ǎŜ ǎǘǾŀǊŀǘƛ αȊŜƭŜƴƛ ǾŀƭƻǾƛά ǇǊŜƳŀ ǇƻǘǊŜōƛΦ  

bŀƪƻƴ ƻǾƻƎ ōƻƎŀǘƻƎ ǎƭǳȌōŜƴƻƎ ŘƛƧŜƭŀΣ ƛƳŀƭƛ ǎƳƻ ƛ ƴŜǑǘƻ ǎƭƻōƻŘƴƻƎ ǾǊŜƳŜƴŀ ƪƻƧŜ ǎƳƻ 
ǇƻǘǊƻǑƛƭƛ ƴŀ αƭŜǘŜŏŜά ǊŀȊƎƭŜŘŀǾŀƴƧŜ .ŜőŀΦ tƻǑǘƻ ƧŜ !ŘǾŜƴǘ ǳ .Ŝőǳ ǾŜŏ ǇƻőŜƻΣ ǳȌƛǾŀƭƛ ǎƳƻ ǳ 
posebnoj atmosferi .  

        Romana Bogut, prof 

5Ú ÏÂÌÊÅÔÎÉÃÕ ÒÏíÅÎÊÁ (ÅÒÍÁÎÎÁ "ÏÌÌïÁ 

Ako postoje mjesta koja istodobno 
izazivaju tugu i divljenje, pijetet i 
ǳǎƘƛŏŜƴƧŜ ǳƳƧŜǘƴƻǑŏǳΣ ƻƴŘŀ ƧŜ ǘƻ ǇŀǊƪ- 
groblje Mirogoj. 
YŀŘ ǎŜ ŘƻƭŀȊƛ ǎŀ ǎǘǊǳőƪƻƳ ŎǾƛƧŜŏŀΣ ǳȊ 
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ǘǊŜǇŜǊŜƴƧŜ ǎǾƛƧŜŏŀ ƛ ǎ ƳƛǎƭƛƳŀ ƪƻƧŜ ƻŘƭŀȊŜ 
daleko ς ǳ ƴŜƪƻ ŘǊǳƎƻΣ ȊŀƧŜŘƴƛőƪƻ 
ǾǊƛƧŜƳŜ ƛ ŘǊǳƪőƛƧŜ ǎǳǎǊŜǘŜ ς to ƧŜ ǇǊƛőŀ ƻ 
ƭƧǳŘƛƳŀ ƪƻƧƛ ƻǎǘŀƧǳ ƛ ƪŀŘ ǎǳ ƻǘƛǑƭƛΦ 
O ljudima koji su tu, za nas i u nama. 

(Zagreb ς glavni grad Hrvatske 
¢ǳǊƛǎǘƛőƪŀ ȊŀƧŜŘƴƛŎŀ ƎǊŀŘŀ ½ŀƎǊŜōŀύ 

bŀ ŘŀƴŀǑƴƧƛ ŘŀƴΣ муΦ ƭƛǎǘƻǇŀŘŀΣ ƴŀǾǊǑŀǾŀ ǎŜ мст ƎƻŘƛƴŀ ƻŘ ǊƻŚŜƴƧŀ ƧŜŘƴƻƎ ƻŘ ƴŀƧǾŜŏƛƘ 
graditelja ς arhiǘŜƪǘŀ IŜǊƳŀƴƴŀ .ƻƭƭŞŀΣ ƪƻƧŜƎ ǎŜ ǇǊƛǎƧŜŏŀƳƻΣ ǳȊ ƳƻǘƛǾŜ ǎŀ ǎǘŀǊƛƘ ǊŀȊƎƭŜŘƴƛŎŀ 
ƛȊ DǊŀŦƛőƪŜ ȊōƛǊƪŜ bŀŎƛƻƴŀƭƴŜ ƛ ǎǾŜǳőƛƭƛǑƴŜ ƪƴƧƛȌƴƛŎŜ ǳ ½ŀƎǊŜōǳΦ bƧŜƳŀőƪƛ ŀǊƘƛǘŜƪǘ IŜǊƳŀƴƴ 
.ƻƭƭŞ ǊƻŚŜƴ ƧŜ муΦ ƭƛǎǘƻǇŀŘŀ мупрΦ ƎƻŘƛƴŜ ǳ YǀƭƴǳΦ Lŀƪƻ ƧŜ Ǉƻ ǊƻŚŜƴƧǳ ōƛƻ bƛƧŜƳŀŎΣ ŎƛƧŜƭƛ je 
ǎǾƻƧ ƎǊŀŘƛǘŜƭƧǎƪƛ ƻǇǳǎ ǇƻǎǾŜǘƛƻ ½ŀƎǊŜōǳ ƛ IǊǾŀǘǎƪƻƧ ǳ ƻƴŘŀǑƴƧƛƳ ƴƧŜȊƛƴƛƳ ǇƻǾƛƧŜǎƴƛƳ 
ƎǊŀƴƛŎŀƳŀΦ DƻǘƻǾƻ ƧŜ ƴŜƳƻƎǳŏŜ ȊŀƳƛǎƭƛǘƛ ŘŀƴŀǑƴƧƛ ƛȊƎƭŜŘ ½ŀƎǊŜōŀ ƛ ƳƴƻƎƛƘ ŘǊǳƎƛƘ ŘƛƧŜƭƻǾŀ 
IǊǾŀǘǎƪŜ ōŜȊ ƴƧŜƎƻǾŀ ōƻƎŀǘƻƎŀ ƛ ƻǎŜōǳƧƴƻƎŀ ƎǊŀŘƛǘŜƭƧǎƪƻƎŀ ǘŜ ŘǊǳǑǘǾŜƴƻ-kulturnoga i 
ǇŜŘŀƎƻǑƪƻƎ ǊŀŘŀΦ WŜŘŀƴ ƧŜ ƻŘ ƴŀƧȊŀǎƭǳȌƴƛƧƛƘ Ȋŀ ǘƻ Ǒǘƻ ǎŜ ½ŀƎǊŜō Ȋŀ ƴƧŜƎƻǾŀ ǾǊŜƳŜƴŀ ǎǾƻƧƛƳ 
ƳƻƴǳƳŜƴǘŀƭƴƛƳ ƎǊŀŚŜǾƛƴŀƳŀΣ ǳǊōŀƴƛǎǘƛőƪƛƳ ǊƧŜǑŜƴƧƛƳŀ ƛ ǇǊƻǎǘǊŀƴƛƳ ǇŜǊƛǾƻƧƛƳŀ ǎǾǊǎǘŀƻ 
ƳŜŚǳ ƭƧŜǇǑŜ ǎǊŜŘƴƧƻŜǳǊƻǇǎƪŜ ƎǊŀŘƻǾŜΣ Ǉƻ őŜƳǳ ǎŜ ǇƻǎŜōƴƻ ƛǎǘƛŎŀƻ ǳ ǎǾƻƧŜƳ 
ƧǳȌƴƻǎƭŀǾŜƴǎƪƻƳ ƻƪǊǳȌŜƴƧǳΦ .ƛƻ ƧŜ ƛ ƻǎǘŀƻ ƧŜŘŀƴ ƻŘ ƴŀƧǇƭƻŘƴƛƧƛƘ ƛ ƴŀƧǳƎƭŜŘƴƛƧƛƘ ƘǊǾŀǘǎƪƛƘ 
graditelja. 

{ǘǳŘƛǊŀƻ ƧŜ ŀǊƘƛǘŜƪǘǳǊǳ ƴŀ .ŜőƪƻƧ ŀƪŀŘŜƳƛƧƛΣ ŀ ǎ ƻōȊƛǊƻƳ ƴŀ ǘƻ Řŀ ƧŜ Ȋŀ ōƻǊŀǾƪŀ ǳ LǘŀƭƛƧƛ 
ǳǇƻȊƴŀƻ {ǘǊƻǎǎƳŀȅŜǊŀ ƛ YǊǑƴƧŀǾƻƎŀΣ ȌƛǾƻǘƴƛ Ǝŀ ƧŜ Ǉǳǘ ǎƪǊŜƴǳƻ ǳ IǊǾŀǘǎƪǳΦ tƻőŜƻ ƧŜ ƻōƴƻǾǳ 
ŎǊƪǾŜ ǎǾŜǘƻƎ aŀǊƪŀ ǘŜ ƛȊƎǊŀŘƴƧǳ ŚŀƪƻǾŀőƪŜ ƪŀǘŜŘǊŀƭŜΦ hōƻƧŜ ƧŜ ǊŀŘƛƻ ǇǊŜƳŀ ƴŀŎǊǘƛƳŀ ǎǾƻƧŜƎŀ 
ǳőƛǘŜƭƧŀ {ŎƘƳƛŘǘŀΦ bƻΣ Ȋŀ ǊŜǎǘŀǳǊŀŎƛƧǳ ȊŀƎǊŜōŀőƪŜ ƪŀǘŜŘǊŀƭŜ ǎŀƳ ƧŜ ƴŀǇǊŀǾƛƻ ƴŀŎǊǘŜΦ bŀƧǾƛǑŜ ƧŜ 
ŘƻǑƭŀ Řƻ ƛȊǊŀȌŀƧŀ ƴƧŜƎƻǾŀ ƘƛǎǘƻǊƛŎƛȊŀŎƛƧŀ ƛ ƎƻǘƛȊŀŎƛƧŀΣ ǘŀƪƻȊǾŀƴŀ őƛǎǘƻŏŀ ǎǘƛƭŀΦ .ƻƭƭŞ ƧŜ 
ƪƻƳǇƭŜǘƴƻ ǇǊƻƳƛƧŜƴƛƻ ŀǊƘƛǘŜƪǘǳǊǳ ƪŀǘŜŘǊŀƭŜ ƛ ǘƻǊƴƧŜǾŀ ǘŜ ǳƴǳǘǊŀǑƴƧƻǎǘƛΦ 5ƻƪ ƧŜ ǊŀŘƛƻ ƴŀ 
ȊŀƎǊŜōŀőƪƻƧ ƪŀǘŜŘǊŀƭƛΣ ƪƻƧŀ ƧŜ ƻǎǘŀƭŀ ƴƧŜƎƻǾ ƴŀƧǇƻǇǳƭŀǊƴƛƧƛ ǊŀŘΣ .ƻƭƭŞ ƧŜ ƪǊŀƧƴƧƻƳ ōǊƛȌƭƧƛǾƻǑŏǳ 
dizajnirao svaku pojedinost. Projektirao je skladnu i kvalitetnu zgradu Muzeja za umjetnost i 
ƻōǊǘ ƛ ǎ ƴƧƻƳ ǳƧŜŘƴƻ ƻŘǊŜŚǳƧŜ ƛ ƳƧŜǊǳ ǘǊƎŀΣ ƴƧŜƎƻǾ ōǳŘǳŏƛ ƛȊƎƭŜŘΦ tƻǎŜōƴƻ ŏŜ ƻǎǘŀǘƛ 
ȊŀǇŀƳŏŜƴ Ǉƻ ǳǊŜŚŜƴƧǳ ƎǊŀŘǎƪƻƎ ƎǊƻōƭƧŀ aƛǊƻƎƻƧΦ aƛǊƻƎƻƧ ƧŜ .ƻƭƭŞ ƎǊŀŘƛƻ ǳ ǘƛǑƛƴƛ ƴŀ ǎƧŜǾŜǊƴƛƳ 
ƻōǊŜȌƧƛƳŀ ƎǊŀŘŀ ǘƛƧŜƪƻƳ ƴŜƪƻƭƛƪƻ ŘŜǎŜǘƭƧŜŏŀ ƛ ǘƻ ƧŜ ƧŜŘŀƴ ƻŘ ƴŀƧǾŜŏƛƘ ǇǊƻƧŜƪŀǘŀ ŜǳǊƻǇǎƪƻƎ 
ƘƛǎǘƻǊƛŎƛȊƳŀ ǳƻǇŏŜΦ ¦ ǎƪƭƻǇǳ ǇǊƻƧŜƪǘŀ ƛȊƎǊŀŚŜƴŜ ǎǳ Ǉƻƭŀ ƪƛƭƻƳŜǘǊŀ ŘǳƎŜ ŀǊƪŀŘŜ ǎŀ нл ƪǳǇƻƭŀ 
ǘŜ ōǊƻƧƴƛ ŘǊǳƎƛ ǎŀŘǊȌŀƧƛ ƳŜŚǳ ƪƻƧƛƳŀ ƧŜ ƴŀƧŘƻƧƳƭƧƛǾƛƧŀ ƪŀǇŜƭŀ YǊƛǎǘŀ YǊŀƭƧŀΦ .ƻƭƭŞ ƧŜ ƴŀƳƧŜravao 
ŎƛƧŜƭƻ ƎǊƻōƭƧŜ ƻƪǊǳȌƛǘƛ ŀǊƪŀŘŀƳŀΣ ŀ ƻŘ ǘƻƎŀ ƧŜ ōƛƻ ǇǊƛǎƛƭƧŜƴ ƻŘǳǎǘŀǘƛ ȊōƻƎ ƴŜŘƻǎǘŀǘƪŀ ƴƻǾŀŎŀΦ 
¢ŀƪƻ ƧŜ ȊŀǇǊŀǾƻ aƛǊƻƎƻƧΣ ƪŀƻ ƧŜŘƴƻ ƻŘ ƴŀƧƭƧŜǇǑŜ ǳǊŜŚŜƴƛƘ ƎǊƻōƭƧŀ ǳ ƻǾƻƳŜ ŘƛƧŜƭǳ 9ǳǊƻǇŜΣ 
ƻǎǘŀƻ ƴŜŘƻǾǊǑŜƴΦ 
 .ƛƻ ƧŜ ŀƪǘƛǾŀƴ őƭŀƴ 5ǊǳǑǘǾŀ ǳƳƧŜǘƴƻǎǘƛΣ ƧŜŘŀƴ ƧŜ ƻd utemeljitelja i ravnatelja Muzeja za 
ǳƳƧŜǘƴƻǎǘ ƛ ƻōǊǘ Σ hōǊǘƴŜ ƛ DǊŀŘƛǘŜƭƧǎƪŜ ǑƪƻƭŜΣ ƪƻƧǳ ƧŜ ǾƻŘƛƻ он ƎƻŘƛƴŜΦ { ǳőŜƴƛŎƛƳŀ ƛ 
ƴŀǎǘŀǾƴƛŎƛƳŀ ǎǳŘƧŜƭƻǾŀƻ ƧŜ ƴŀ ǾŜƭƛƪƛƳ ǎǾƧŜǘǎƪƛƳ ƛȊƭƻȌōŀƳŀΣ ŘƻōƛǾǑƛ ǾƛǑŜ ǾǊƛƧŜŘƴƛƘ ǇǊƛȊƴŀƴƧŀ ƛ 
ƻŘƭƛƪƻǾŀƴƧŀΦ ¦ƴŀǘƻő ǇƻƭŜƳƛƪŀƳŀ ƪƻƧŜ se i danas vode glede njegova rada, Bolle je 
nesumnjivo ostavio golem restauratorski i graditeljski opus s prepoznatljivim odlikama 
europske arhitekture. 
5ŀ ƴƛǑǘŀ ŘǊǳƎƻ ƴƛƧŜ ƴŀǇǊŀǾƛƻ ƴŜƎƻ ǎŀƳƻ ƪŀǇǘƻƭǎƪǳ ƪŀǘŜŘǊŀƭǳ ƛ ƳƛǊƻƎƻƧǎƪŜ ŀǊƪŀŘŜΣ ǳ ƪƻƧƛƳŀ ƧŜ 
i sam pokoǇŀƴ ƛ ƎŘƧŜ ƧŜ ƛȊƭƻȌŜƴŀ ƴƧŜƎƻǾŀ ōƛǎǘŀΣ ƛȊǊŀŚŜƴŀ ƧƻǑ Ȋŀ ƴƧŜƎƻǾŀ ȌƛǾƻǘŀΣ ŀǊƘƛǘŜƪǘ 
IŜǊƳŀƴƴ .ƻƭƭŞ ǳǑŀƻ ōƛ ǳ ƪƴƧƛƎǳ ȊŀǎƭǳȌƴƛƘ ½ŀƎǊŜǇőŀƴŀΦ 
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IŜǊƳŀƴƴ .ƻƭƭŞ ǳƳǊƻ ƧŜ мтΦ ǘǊŀǾƴƧŀ мфнсΦ ƎƻŘƛƴŜ ǳ ½ŀƎǊŜōǳΦ 

L ǘǊŜǇŜǊŜ ǎǾƛƧŜŏŜΣ ƛ ǇǊƻƭŀȊŜ ƭƧǳŘƛΧ ¦ ǘƛǑƛƴƛ ŀǊƪŀŘŀΣ 
u skladnim djelima kipara koja traju i koja 
ǎǾƧŜŘƻőŜ ƻ ƴƧƛƳŀ ƛ ƴŀƳŀΣ ǎǇƻƳŜƴƛŎƛ ǎǳ ƴƧƛƘƻǾƛ  
ƛ ƴŀǑƛΣ ǳ ǇǊƻƭŀȊƴƻǎǘƛ ƴŜǇǊƻƭŀȊƴƛΧΦ 
 
(Zagreb ς glavni grad Hrvatske 
¢ǳǊƛǎǘƛőƪŀ ȊŀƧŜŘƴƛŎŀ ƎǊŀŘŀ ½ŀƎǊŜōŀύ 
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Dani kruha  
 

  

 ¢ŀƧ ǾŜƭƛƪƛ ŘƻƎŀŚŀƧ ƻǾŜ ǎŜ ƎƻŘƛƴŜ Ȋōƛƻ ǳ ƴŀǑƻƧ ǑƪƻƭƛΦ YŀƪŀǾ Ƴǳ ƧŜ ȊƴŀőŀƧ ōƛƻ ƎƻǾƻǊƛ őƛƴƧŜƴƛŎŀ Řŀ 

ǎŜ ƧŜ ƴŀǑŀ ƪƴƧƛȌƴƛŎŀ ōƛƭŀ ǇǊŜƳŀƭŀΦ .ƛƭŀ ƧŜ ǘƻ ǇǊŀǾŀ Ƴŀƭŀ ǎǾŜőŀƴƻǎǘΦ bŀ ǇƻőŜǘƪǳ ǎŜ ǇǊƛǎǳǘƴƛƳŀ 

ƻōǊŀǘƛƻ ǊŀǾƴŀǘŜƭƧ 9ƭŜƪǘǊƻǘŜƘƴƛőƪŜ ǑƪƻƭŜ ǇǊƻŦΦ wŜƴŀǘƻ aŀǘŜƧŀǑΦ Lǎǘŀƪƴǳƻ ƧŜ da je kruh kao 

ƻǎƴƻǾƴŀ ƘǊŀƴŀ őƻǾƧŜƪǳ oduvijek zanimljiv. Ne bez razloga o kruhu govorimo s velikim 

ǇƻǑǘƻǾŀƴƧŜƳΦ O njemu ovise svi ljudi bez obzira kojoj vjeri ili naciji pripadali, koje 

ǎǾƧŜǘƻƴŀȊƻǊŜ ȊŀǎǘǳǇŀƭƛΦ YǊǳƘ ƧŜΣ ǎƭƻōƻŘƴƻ ƳƻȌŜƳƻ ǊŜŏƛΣ ǎǾŜǘƛƴƧŀΦ {ŀǎǘŀǾƴƛ Řƛƻ ǎǾŀƪŜ ǎǾŜǘŜ 

Mise je kruh. To je jasno bilo sǾƛƳ ƴŀǑƛƳ ǳőŜƴƛŎƛƳŀΦ {Ǿƛ ƪƻƧƛ ǎǳ ŘƻǑƭƛ ǎ ǾŜƭƛƪƛƳ ǎǳ ȊŀƴƛƳŀƴƧŜƳ 

ǎƭǳǑŀƭƛ ȌǳǇƴƛƪŀ ƛȊ ¿ǳǇŜ ǎǾΦ [ŜƻǇƻƭŘŀ aŀƴŘƛŏŀΣ ǾŜƭŜőŀǎƴƻƎ 5ŀǾƻǊŀ ~ǘǳƭƧŀƴŀΦ {ǾƻƧƻƳ 

ƴŀȊƻőƴƻǑŏǳ ƛ ǇƻǎŜōƴƻ ȊŀƴƛƳƭƧƛǾƻƳ ƻōǊŀŏŀƴƧǳ ǎǾƛƳŀ ƻƪǳǇƭƧŜƴƛƳŀ 5ŀƴŜ ƪǊǳƘŀ ǳőƛƴƛƻ ƧŜ ƧƻǑ 

bitnijima. Lijepo je bilo ŘǊǳȌƛǘƛ ǎŜ ƴŀƪƻƴ ƪǊŀǘƪŜΣ ŀƭƛ ǎƭŀǘƪŜ ǎǾŜőŀƴƻǎǘƛΦ bŜ ǘǊŜōŀ ȊŀōƻǊŀǾƛǘƛ Řŀ 

ǎǳ ǎǾƻƧƻƳ ƴŀȊƻőƴƻǑŏǳ ǎǾŜőŀƴƻǎǘ ǳƭƧŜǇǑŀƭƛ ƛ ŘƧŜƭŀǘƴƛŎƛ ~ƪƻƭŜΦ bŀŘŀƳƻ ǎŜ Řŀ ŏŜ 5ŀƴƛ ƪǊǳƘŀ ƛ 

ƴŀŘŀƭƧŜ ōƛǘƛ ǳ ǎǊŜŘƛǑǘǳ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘƛΣ ŀ ƪǊǳƘ ƴŀǑŀ ǎǾŀƪƻŘƴŜǾƛŎŀΦ tǊƛǎƧŜǘƛƳƻ ǎŜ Řŀ ǎǳ ƭƧǳŘƛ ǾƧŜőƛǘƻ 

ƻŘƭŀȊƛƭƛ αǘǊōǳƘƻƳ Ȋŀ ƪǊǳƘƻƳΦά ±ƛǑŜ ƻŘ ƛȊƎƻǾƻǊŜƴƛƘ ƛƭƛ ƴŀǇƛǎŀƴƛƘ ǊƛƧŜőƛ ƎƻǾƻǊŜ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƧŜ 

nastale tijekom tih prekrasnih trenutaka.  

 


















































